
 

Valtuustokysymys 

 

Onko Espoon nykyisen valtuustotalon purkaminen välttämätöntä? 
 

 

Espoon keskukseen suunnitellaan uutta v. 2022 puretun kaupungintalon pääosin korvaavaa 
Espoolaisten taloa. Hallintorakennusten purkamisen jälkeen uuden talon tarve on yleisesti 
tunnistettu ja talon suunnittelun lähtökohdat laajasti hyväksytty. Keväällä 2023 pidetyn 
Espoolaisten talon arkkitehtuurikilpailun tilasuunnitelmissa edellytettiin, että taloon 
rakennetaan tilat myös kaupunginvaltuustolle. Tämä siitä huolimatta, että välittömässä 
läheisyydessä sijaitsee nykyinen v. 1979 valmistunut maineikkaan espoolaisen 
arkkitehtitoimiston (CJN) suunnittelema hyväkuntoinen valtuustotalo. 

Espoo haluaa profiloitua kestävän kehityksen mallikaupunkina. Kritiikki rakennusten liiallista 
ja hätäistä purkamista kohtaan on lisääntynyt, ja tällaista purkamista pidetään kestävään 
kehitykseen huonosti sopivana kehityskulkuna. Nykyisen hyväkuntoisen ja toimivan 
valtuustotalon ennenaikainen purkaminen olisikin selvästi ristiriidassa Espoon hyväksymien 
kestävän kehityksen periaatteiden kanssa. Päinvastoin niiden mukaista olisi arvokkaan 
valtuustotalon kunnostaminen ja säilyttäminen tuleville sukupolville. 

Edellä olevin perustein me allekirjoittaneet valtuutetut kysymme kaupunginhallitukselta 
seuraavaa: 

1. Onko mahdollista, että Espoolaisten taloon suunnitellut tilat varattaisiin mm. kulttuurin ja 
kansalaistoiminnan käyttöön ja kaupunginvaltuusto jatkaisi nykyisissä toimivissa tiloissa? 

2. Olisiko nykyisen valtuustotalon purkaminen kestävän kehityksen mukaista? 

3. Onko valtuustotalolle suunniteltu muuta käyttöä, jos valtuusto siirtyy Espoolaisten taloon? 

4. Pitääkö kaupunginhallitus välttämättömänä nykyisen hyvin toimivan ja arkkitehtonisesti 
arvokkaan valtuustotalon purkamista, ja jos pitää, millä perusteilla? 
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